
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

21 ФЕВРУАРИ 2025 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 21 февруари 2025 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. 

„Кричим“ № 1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет 

на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: Явор Пенчев. 

По чл. 7, ал. 3 от ПУД на НЗОК: Иванка Динева, д-р Стефан Белчев, 

Румен Спецов, Теодор Василев, Боян Бойчев, проф. Григор Димитров. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: д-р Иван Кокалов, адв. 

Силвия Величкова. 

 

Заседанието започна в 09.45 часа. 

ЯВОР ПЕНЧЕВ: Добър ден, колеги. Присъстват физически само аз. 

На основание чл. 7, ал. 3 от Правилника за устройството и дейността на 

Националната здравноосигурителна каса участват Иванка Динева, д-р 

Стефан Белчев, Румен Спецов, Теодор Василев, Боян Бойчев, проф. Григор 
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Димитров. Имаме кворум от7 човека. Заседанието започна в 9 часа и 45 

минути. 

Представям на Вашето внимание дневният ред, която е само от една 

точка, а именно разглеждане на Проект на Закон за бюджета на 

Националната здравноосигурителна каса за 2025 г. Подлагам на гласуване 

дневния ред. Всички са „за“. Дневният ред се приема. 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. . Проект на Закон за бюджета на Националната здравноосигурителна каса 

за 2025 г. 

ЗА – Явор Пенчев, Иванка Динева, д-р Стефан Белчев, Румен Спецов, 

Теодор Василев, Боян Бойчев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

Давам думата на управителя на Националната здравноосигурителна 

каса – Станимир Михайлов по т. 1 от дневния ред. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Здравейте, уважаеми дами и господа. 

След като Надзорният съвет одобри проекта на Закон за бюджета на 

Националната здравноосигурителна каса за 2025 г. се е състоял Надзорен 

съвет на Националния осигурителен институт, на което е взето решение за 

промяна на процента за осигуряване на пенсиите. В резултат на това има 

увеличение в размера на здравноосигурителните вноски за пенсионерите, 

заплащани за сметка на държавния бюджет, което води до увеличение на 

показателите за проектобюджета на Националната здравноосигурителна 

каса. Получихме писмо от Министерство на финансите, което е 

представено на Вашето внимание, и с това писмо ни се указва увеличение 

на трансфера за здравно осигуряване в размер на 22 391,5 хил. лв. Като 21 

719,7 хил. лв. са за здравноосигурителни плащания и 671,8 хил. лв. са 
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предвидени за „Резерв, включително за непредвидени и неотложни 

разходи“, съгласно нормативно определения процент в ЗЗО.  

В тази връзка ние предложихме разпределение на Вашето внимание 

на тези средства по следния начин – 14 млн. лв. да бъдат отнесени в ред 

1.1.3.7.1. за увеличение на разходите за болнична медицинска помощ, 600 

хил. лв. да бъдат отнесени в увеличение на ред 1.1.3.5.6. (това е новата 

група лекарства за базисна химиотерапия) и 6.4 хил. лв. по ред 1.1.3.5.4 – 

лекарствени продукти за лечение на злокачествени заболявания.  

Изпратихме така направеното предложение до Министерство на 

здравеопазването, след което получихме съгласувателно писмо, но с две 

допълнителни указания. В писмото на Министъра отново се предлага 

средствата, които са в новата група за антинеопластични лекарствени 

продукти, включвани в базова химиотерапия за лечение на злокачествени 

заболявания да бъдат увеличени до 26 млн. лв., както и да бъде направена 

корекция в § 17, да бъде създадена нова т. 2 със следното съдържание: 

„2. В чл. 41, ал. 1 думите „компетентната териториална дирекция на“ 

се заличават;“. 

Предложението е отправено от Националната агенция за приходите 

на заседание на Комисията по осигурителни отношения към Националния 

съвет за тристранно сътрудничество, проведено на 20.02.2025 г. Като 

становището е, че от правно-техническа страна, отразяването на 

предложението на НАП налага преномериране на точките в § 17 като 

досегашните точки 2, 3, 4, 5 и 6 следва да станат съответно 3, 4, 5, 6 и 7. 

Това води и до техническо преномериране на препратките в § 19 и е 

описано. 

В резултата на така направените предложения нашето предложение е 

да остане увеличението по ред 1.1.3.7.1., т.е. с 14 млн. лв. да бъдат 

увеличени здравноосигурителните плащания за болнична медицинска 
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помощ, да бъде подкрепено становището на Министерство на 

здравеопазването и средствата в ред 1.1.3.5.6. за така наречените лекарства 

за базисна химиотерапия да бъдат увеличени до 26 млн. лв. и разликата от 

тези 21 млн. лв., които са увеличение, съгласно решението на НОИ да 

останат в ред 1.1.3.5.4, които са лекарствени продукти за злокачествени 

заболявания – група В.  

Междувременно бяха получени и две писма от БГФармА и АРФарМ, 

които са представени на Вашето внимание. В писмото на БГФармА се 

изказва подкрепа за създаването на тази нова група Д за лекарствени 

продукти за базова химиотерапия и се препоръчва становището на 

Министерство на здравеопазването да бъде подкрепено или по-скоро да 

бъдат увеличени средствата в новата група Д до 26 млн. лв. Писмото на 

АРФарМ, което е адресирано до Народното събрание, Министерския съвет, 

както и до Вас, и до Националната здравноосигурителна каса то е по-скоро 

по отношение на създаването на двете нови групи, което вече е известно, че 

има такова становище от тяхна страна, както и предложение 

допълнителните средства, за които стана дума… По принцип да бъдат 

увеличени средствата в група А и група В, като възразяват срещу 

дефинирането на двете групи лекарствени продукти Г и Д.  

Това е накратко информацията, която Ви представям. Нашето 

предложение е тези допълнителни средства, както казах, да бъдат 

разпределени между реда за здравноосигурителни плащания за болнична 

медицинска помощ и двата реда за заплащане на лекарствени продукти, 

като в новата група Д да бъде увеличено до 26 млн. лв., а разликата да 

остане за реда за онколекарствата, група В. 

ЯВОР ПЕНЧЕВ: Благодаря на г-н Михайлов. Има ли становища по 

разглежданата точка от дневния ред? 
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ПРОФ. ГРИГОР ДИМИТРОВ: Аз подкрепям предложението, което 

се направи, за увеличаване на средствата до 26 млн. лв., тъй като това е 

една група, която е изключително полезна и трябва да се подкрепи. Т.е., 

средствата за базова химиотерапия. Ако не подкрепим увеличението на 

средствата за тях, те ще излязат от пазара. По тези причини аз ще гласувам 

в подкрепа на предложението, което се направи от управителя – г-н 

Михайлов. 

ЯВОР ПЕНЧЕВ: Някой друг иска ли да вземе отношение? Ако няма 

повече изказвания, подлагам на гласуване проект на решение по 

единствената точка от дневния ред, а именно – изчитам проекторешението: 

Одобряваме проекта на Закон за бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса заедно с тези поправки, които бяха изчетени във 

връзка със становището на Министъра на здравеопазването и които бяха 

приети по време на настоящото извънредно заседание. И втора тока – 

възлагаме на управителя на Националната здравноосигурителна каса на 

основание чл. 19, ал. 7, т. 5 от Закона за здравното осигуряване, да внесе 

чрез министъра на здравеопазването в Министерския съвет одобрения от 

Надзорния съвет Закон за бюджета на Националната здравноосигурителна 

каса за 2025 година. 

Който е „за“, моля да гласува. Проектът на Закон за бюджета на 

Националната здравноосигурителна каса за 2025 г. е одобрен с 6 гласа „за“ 

и 1 против. Решението се приема. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Одобрява проект на Закон за бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса за 2025 година, след становище на министъра на 
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здравеопазването по чл. 19, ал. 7, т. 3 от Закона за здравното осигуряване, с 

направените корекции в хода на заседанието. 

2. Възлага на управителя на Националната здравноосигурителна каса, на 

основание чл. 19, ал. 7, т. 5 от Закона за здравното осигуряване, да внесе 

чрез министъра на здравеопазването в Министерския съвет одобрения по т. 

1 проект на Закон за бюджета на Националната здравноосигурителна каса 

за 2025 година. 

ЗА – Явор Пенчев, Иванка Динева, д-р Стефан Белчев, Румен Спецов, 

Теодор Василев, проф. Григор Димитров. 

ПРОТИВ – Боян Бойчев. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ЯВОР ПЕНЧЕВ: Поради изчерпване на дневния ред закривам 

днешното заседание на Надзорния съвет на Националната 

здравноосигурителна каса. Заседанието приключи в 9.55 часа. Благодаря на 

всички колеги, които участваха. 

 

Заседанието приключи в 09.55 часа 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК: 

 

ЯВОР ПЕНЧЕВ 

 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


